

# СОДЕРЖАНИЕ

---

---

Номер 7, 1997

---

---

Право на образование <i>В. И. Шкатулла</i>	5
---	---

---

## ИЗБИРАТЕЛЬНОЕ ПРАВО И РАЗВИТИЕ ДЕМОКРАТИИ

Предвыборная агитация глазами студентов-юристов <i>З. М. Зотова</i>	14
--	----

---

## ХОЗЯЙСТВО, ТРУД, ПРАВО

МОТ: контроль за применением международных норм о труде и его проблемы <i>С. А. Иванов</i>	17
Новое в гражданском праве: франчайзинг <i>С. А. Сосна</i>	25

---

## УКРЕПЛЕНИЕ ЗАКОННОСТИ И БОРЬБА С ПРЕСТУПНОСТЬЮ

Принципы уголовного процесса, их понятие и система <i>Н. А. Громов, В. В. Николайченко</i>	33
Уголовная ответственность за нарушение налогового законодательства <i>В. Д. Ларичев</i>	41

---

## ПРАВО И МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ

К характеристике правового режима морских природных ресурсов России <i>А. Н. Вылегжанин</i>	49
Нормативное регулирование защиты внутреннего рынка от нечестных методов торговли <i>Е. С. Кувшинов</i>	60

---

## ЗА РУБЕЖОМ

Юридическое образование в Баварии <i>Л. Б. Обидина</i>	66
Закон во Франции: от принятия до промульгирования <i>А. Д. Керимов</i>	71

---

## СТРАНИЦЫ ИСТОРИИ

Н. Г. Чернышевский как криминалист (К 170-летию со дня рождения) <i>Е. С. Лапин</i>	75
--	----

---

## НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

Федерализм в Бельгии и в России <i>А. Е. Козлов</i>	79
--	----

---

## НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Политико-правовые ценности: история и современность (Симпозиум) <i>Л. Е. Лаптева</i>	84
Проблемы развития экологического, аграрного, земельного законодательства в субъектах РФ <i>А. И. Бобылев</i>	87

Правозащитное движение в России: состояние, актуальные проблемы (К итогам 2-й Консультативной встречи правозащитных организаций)	107
О проведении “круглого стола”, посвященного 47-й годовщине Дня прав человека	109

---

### **КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ**

Н. В. Постовой. Местное самоуправление: история, теория, практика <i>А. Н. Костюков</i>	110
К.С. Бельский. Феноменология административного права <i>С. А. Егоров</i>	113
Страхование от А до Я (Книга для страхователя) <i>А. Е. Шерстобитов</i>	116
Российское горное законодательство. Документы и комментарии <i>Г. Е. Быстров</i>	118
Е.А. Доля. Использование в доказывании результатов оперативно-розыскной деятельности <i>А. М. Ларин</i>	120
Криминологические исследования в мире <i>В. В. Лунеев</i>	123
В.Е. Квашис, Л.В. Вавилова. Зарубежное законодательство и практика защиты жертв преступлений <i>А. Д. Бойков</i>	125

---

### **НЕКРОЛОГ**

<b>Марк Аркадьевич Шафир</b> (1917–1997)	127
--	-----

---

### **НАША ИНФОРМАЦИЯ**

128

---

---

---

---

# Contents

---

---

## Number 7, 1997

---

---

Right to education <i>V. I. Shkatulla</i>	5
--	---

---

Election propaganda in the opinion of students-laweys <i>Z. M. Zotova</i>	14
--	----

---

### Economy, Labour, Law

International Labour Organization: control over the application of international norms on labour and its problems <i>S. A. Ivanov</i>	17
--	----

Novelty in the civil law: Franchising <i>S. A. Sosna</i>	25
---	----

---

### Strengthening of Legality and Struggle with Criminality

Principles of criminal procedure, their concept and system <i>N. A. Gromov, V. V. Nikolajchenko</i>	33
--	----

Criminal responsibility for the breach of tax legislation <i>V. D. Larichev</i>	41
--	----

---

### Law and International Relations

On the delineation of legal status of the Russian natural resources of the sea <i>A. N. Vilegzhnin</i>	49
---	----

Legal regulation of the protection of internal market from dishonest trade methods <i>E. S. Kuvshinov</i>	60
--	----

---

### Abroad

Legal education in Bavaria <i>L. B. Obidina</i>	66
--	----

Law in France: from adoption till promulgation <i>A. D. Kerimov</i>	71
--	----

---

### Pages of History

N.G. Chernyshevskij as criminologist (Towards one hundred and seventy-year anniversary of his birth) <i>E. S. Lapin</i>	75
---	----

---

### Scientific Reports

Federation in Belgium and in Russia <i>A. E. Kozlov</i>	79
--	----

---

### Scientific Life

Political and legal values: history and contemporaneity (Symposium) <i>L. E. Lapteva</i>	84
---	----

---

Problems of development of environment, agrarian, land legislation in the subjects of the Russian Federation <i>A. I. Bobylev</i>	87
Human rights movement in Russia: Present state of affairs, actual problems (To the conclusion of the second Consultative meeting of human rights organizations)	107
On the subject of "Round Table", devoted to the 47-th anniversary of Human Rights Day	109

---

### Criticism and Bibliography

N.V. Postovoi. Local self-government: History, theory, practice <i>A. N. Kostukov</i>	110
K.S. Belskij. Phenomenology of administrative law <i>S. A. Egorov</i>	113
Insurance from A to Z (The Book for insuren) <i>A. E. Sherstobitov</i>	116
The Mining Law of Russia. Documents and Commentaries <i>G. E. Bistrov</i>	118
E.A. Dolya. The Use of the results of the operative investigation activity <i>A. M. Larin</i>	120
Criminological research in the world <i>V. V. Luneev</i>	123
V.E. Kvashis, L.V. Vavilova. Foreign legislation and the practice of defence of the victims of crimes <i>A. D. Boikov</i>	125

---

### Obituary

<span style="border: 1px solid black; padding: 2px;">Mark Arkadjevich Shafir</span> (1917–1997)	127
---	-----

---

### Our Information

128

---



---